
Protokół z przebiegu XXVIII sesji rady Gminy Pszczew, która odbyła się w sali GOK w 

Pszczewie ul. Zamkowa 14, w dniu 02 marca 2017 roku. 

 

Odegrano hymn. 

 

Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

Otwarcia XXVIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pszczew, Zbigniew Gajewski.  

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni: radny Stanisław Dreger  

i rady Seweryn Kowalski. 

Powitał gości przedstawicieli UG radnych, sołtysów i zaproszonych gości. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Zastępca Wójta- Pan Krystian Grabowski. 

2. Skarbnik Gminy, Pani Halina Jokiel. 

3. Radca Prawny, Pan Michał Siemiatowski. 

4. Inspektor UG, Pan Janusz Leśny. 

5. Komendant KPP w Międzyrzeczu Pan Paweł Rynkiewicz. 

6. Kierownik Posterunku w Pszczewie- Pan Maciej Witkowski. 

  

Ad.2 

Prowadzący obrady pytał o ewentualne zmiany do porządku obrad. 

Uwag do porządku nie zgłoszono. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z  XXVII sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  

5. Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacje Wójta Gminy: z działalności międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał rady 

gminy. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Międzyrzeckiego. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca Uchwałę Nr 0007.VII.34.2011 Rady Gminy Pszczew w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania- druk Nr 203, 

b) zmiany przebiegu ulicy Wybudowanie i ulicy Kasztanowej oraz nadania nazw nowo 

powstałym ulicom- druk Nr 204, 

c) opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Pszczew- druk Nr 205, 

d) zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok- druk Nr 206, 

e) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków na terenie Gminy Pszczew- druk Nr 207, 

f) zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Pszczew spółkom wodnym, trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu ich rozliczania- druk Nr 208. 

9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

10. Sprawy organizacyjne- korespondencja. 

11. Zamkniecie obrad. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, ze protokół z XXVIII sesji został sporządzony.  

Ww. wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania.. 

Rada Gminy jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0 przyjęła protokół z XXVII sesji RG 

Pszczew przyjęto bez odczytywania. 



 

Ad.4 

Interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

Przewodniczący Klubu ‘Twój Samorząd” Józef Piotrowski zgłosił następujące interpelacje- 

wnioski: 

- Zapytanie o środki jakie uzyskała nasza gmina z PROW w latach 2007-2013 oraz jakie możliwe 

środki są do uzyskania w ramach PROW w latach 2014-2020 ze stowarzyszeń lub fundacji. 

Których jesteśmy członkami. Do każdego stowarzyszenia lub fundacji wskazać kwotę. 

  

- Zapytanie o usterki stwierdzone przez komisję z UG podczas przeglądu zrealizowanych inwestycji 

na naszym terenie ( świetlice, wieże widokowe itd.) 

20.10. 2016r. Składałem interpelacje nt. Braku odpływu wody z ul. Sikorskiego, usterka nie została 

naprawiona. 

- Prośba o harmonogram pielęgnacji terenów zielonych i rekreacyjnych( placów zabaw, boisk, 

promenady przy j. Kochle, terenów zielonych przy świetlicach) na 2017 rok. 

 

- Zapytanie o możliwość wykorzystania szerokopasmowego dostępu do Internetu, do usprawnienia 

monitoringu na naszym terenie. W jakim terminie przewiduje się taka inwestycję? 

 

- Wniosek o objęcie terenów przy j. Duży Szarcz  planem zagospodarowania przestrzennego celem 

umożliwienia budowy drogi wzdłuż torów kolejowych od ul. Szarzeckiej do ośrodka 

wypoczynkowego Jeziorak. Aktualnie droga ta jest zamknięta. Celowym jest przywrócenie 

dawnego stanu ze względu na wykorzystanie jej zarówno turystycznie, rolniczo jak i przez 

mieszkańców. 

Na obrady przybył radny Stanisław Dreger i rada obradowała w 14 osobowym składzie. 

 

Wiceprzewodniczący rady gminy Romuald Tankielun złożył wniosek o podjęcie działań celem 

opracowania kompleksowego planu walki ze smogiem (dopłaty czy ulgi dla swoich mieszkańców 

do inwestycji wymiany pieców na sprawniejsze, czy też wymiany kotłów na gazowe bardziej 

ekologiczne. 

 

 

Radny Krzysztof Kaczmarek zgłosił do protokołu następujące interpelacje: 

1. Czy Borowy Młyn ujęty jest w planach na wykonanie oświetlenia drogowego, a jeżeli nie to 

dlaczego? 

2. Dlaczego stodoły przy ul. Parkowej w Pszczewie ulegają rozbiórce w chwili gdy właścicielem, 

ich staje się Gmina Pszczew?  

 

Radny Konrad Kiona  podziękował przedstawicielom Policji za efekty pracy. 

Radny powrócił do problemu z motocyklistami i prosił zaproszonych gości o stanowisko  

w przedmiocie sygnalizacji świetlnej spowalniającej ruch w Policku. 

ww. dodał, że wysepka spełnia swoją rolę dla samochodów osobowych, niestety nie ma wpływu na 

jazdę motocyklami. Radny prosił gości z KPP o opinie w tej kwestii dodając, że . Radny dodał, ze 

zadanie to  mogłoby być realizowane jako wspólne z powiatem. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

W okresie międzysesyjnym przewodniczący rady gminy udzielił pisemnych odpowiedzi na wnioski 

Państwa Gadus i Pana Pohla. 

 

Ad. 6 Informacje Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał rady gminy. 



 

Informację międzysesyjną oraz informację z realizacji uchwał podjętych na XXVII sesji  

rady gminy- przedstawił Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski-  

 

Radny Romuald Tankielun prosił o kilka słów w przedmiocie wypowiedzenia umowy dzierżawy. 

Konkretnie pytał o inicjatora wypowiedzenia umowy. 

Zastępca Wójta poinformował, że nie zna takich szczegółów. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.7 Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Powiatu Międzyrzeckiego. 

 

Komendant KPP na wstępie podziękował radzie gminy za wsparcie Komendy na zakup radiowozu, 

który przede wszystkim będzie używany na terenie Gminy Pszczew. Podziękował także za pomoc 

finansową w zakupie sztandaru. Podziękował także za miłe słowa o Dzielnicowym i cieszy się, że 

spełnia zadania do których został przydzielony. 

 

Zaproszony gość dokonał prezentacji stanu bezpieczeństwa na terenie Powiatu Międzyrzeckiego za 

2016 rok. Informacja obejmowała zagrożenia  przestępczością  w powiecie, nieletnich i prewencję 

kryminalną, stan kadrowy KPP, prognozę zagrożeń i utrudnień w ruchu drogowym, w 

szczególności ze strony tych użytkowników, którzy kierują pojazdami pod wpływem alkoholu oraz 

z nadmiernie przekraczając dopuszczalną prędkość. 

Zaproszony gość przedstawił  także zamierzenia na   2017 rok. 

Po zakończeniu prezentacji Komendant KPP prosił radnych o pytania. 

 

Komendant przyznał, że jest problem z motocyklistami ale stwierdził, że poprawie wymaga sama 

wysepka i od tego należałoby zacząć. 

Według ww. sygnalizacja świetlna może nie zdać egzaminu. 

 

Komendant stwierdził, że bezpieczeństwo jest dla Gminy Pszczew drogie i KPP to docenia. 

Ww. poinformował, że  postara się ,żeby policja była widoczna . 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun wskazał na  problem związany ze sprzątaniem po 

wyprowadzaniu psów. Radny pytał Komendanta, czy jest jakaś możliwość  na uporządkowanie tego 

tematu? 

Komendant KPP odpowiedział, że jeżeli byłoby takie zgłoszenie wówczas ze strony Policji byłoby 

działanie.  Na dzień  dzisiejszy niestety nie mam takich zgłoszeń  

Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski powrócił do wniosku zamontowania podświetlanej 

tablicy z napisem Policja. 

Komendant KPP, Pan Paweł Rynkiewicz raz jeszcze podziękował za zaproszenie i za pomoc gminy. 

 

Ad. 8a 

Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr 0007.VII.34.2011 Rady Gminy Pszczew w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania- druk Nr 203 przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

Radny Konrad Kiona opuścił obrady i rada obradowała w 13 osobowym składzie 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie  za- 13; przeciw- 0; wstrzymujące- 0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII193.2017 

ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad.8b  Projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu ulicy Wybudowanie i ulicy Kasztanowej oraz 

nadania nazw nowo powstałym ulicom- druk Nr 204- przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald 

Tankielun 

Radny Piotr Adamski stwierdził, że  działka siedliskowa Pana Marka Kocha nie graniczy z drogą  

wobec czego może pozostać Wybudowanie.  

zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski nie widzi problemu, Pan  Marek Koch pozostaje na 

Wybudowaniu. 

Na obrady wrócił radny Konrad Kiona i rada obradowała w 14 osobowym składzie. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie  za- 14; przeciw- 0; wstrzymujące- 0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII.194.2017 

ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8c 

Projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Pszczew- druk Nr 205-

przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun 

Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie  za- 14; przeciw- 0; wstrzymujące- 0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII.195.2017 

ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8d 

Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej- druk Nr 206 przedstawiła Skarbnik 

Gminy, Halina Jokiel. 

Zastępca Wójta zgłosił autopoprawkę dotyczącą zabezpieczenia kwoty w budżecie co pozwoli nam 

o ubieganie się, o zewnętrzne środki. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę dotycząca zakupu mikrobusu. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-14; przeciw- 0; wstrzymujące-0 przyjęła 

autopoprawkę. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła poprawiony tekst projektu uchwały po wcześniej przyjętej zmianie. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie  za- 14; przeciw- 0; wstrzymujące- 0 podjęła Uchwałę Nr XXVIII.196.2017  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8e  

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Pszczew- druk Nr 207 przedstawił Wiceprzewodniczący 

rady gminy, Romuald Tankielun. 

Zastępca Wójta zgłosił autopoprawkę dotyczącą daty tekstu jednolitego ustawy wskazanego  

w podstawie prawnej. 

Przewodniczący Klubu Radnych Józef  Piotrowski przedstawił propozycje Klubu w zakresie dopłat: 

1) dla gospodarstw domowych  dostarczających ścieki ze zbiorników bezodpływowych, z    

     których nie ma możliwości odprowadzenia ścieków poprzez system kanalizacji  

     ( z I grupy odbiorców), w wysokości     -  6,56 zł do 1m
3
 ścieków, 

2) dla gospodarstw domowych  odprowadzających ścieki poprzez system kanalizacji  

    ( z II grupy odbiorców), w wysokości     -  1,16  zł do 1m
3
 ścieków, 

3) dla gospodarstw domowych  posiadających własną przepompownię ścieków  

    ( III grupa odbiorców), w wysokości     -  2,91 zł do 1m
3
 ścieków, 

4) w zakresie zaopatrzenia w wodę dla III grupy odbiorców  

    w wysokości       -  0,47 zł do 1m
3
 wody. 

 

Innych propozycji nie zgłoszono. 



Prowadzący obrady kolejno poddał pod głosowanie propozycje dopłat:  

1)  za-10; przeciw-1; wstrzymujące-2 (1 radny nie uczestniczył w głosowania) 

2)  za-10  przeciw-0; wstrzymujące-3 (1 radny nie uczestniczył w głosowaniu) 

3)  za 10; przeciw-0; wstrzymujące-3 (1 radny nie uczestniczył w głosowaniu) 

4   za- 11; przeciw-0; wstrzymujące-2 (1 radny nie uczestniczył w głosowaniu) 

Przewodniczący rady gminy ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Wznowiono obrady po przerwie, w których uczestniczyło 14 radnych. 

Prowadzący obrady Zbigniew Gajewski odczytał projekt uchwały po wcześniej przyjętej propozycji 

dopłat Klubu Twój  Samorząd oraz autopoprawki w zakresie tekstu jednolitego ustawy w podstawie 

prawnej. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy większością głosów  za- 12; przeciw- 0; wstrzymujące- 2 podjęła Uchwałę Nr 

XXVIII.197.2017 w sprawie  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Pszczew. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8f  

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Pszczew spółkom wodnym, 

trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu ich rozliczania- druk Nr 208. 

Projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie  za- 14; przeciw- 0; wstrzymujące- 2 podjęła Uchwałę Nr XXVIII.198.2017  

w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Pszczew spółkom wodnym, trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu ich rozliczania. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Przewodniczący rady gminy poinformował o odpowiedziach Wójta na wnioski i interpelacje 

zgłoszone podczas poprzedniej sesji.  

Brak odpowiedzi Wójta na wniosek radnego Leonarda Kaczmarka. 

Na wnioski i interpelacje zgłoszone w dniu dzisiejszym udzielone zostaną pisemne odpowiedzi. 

 

Ad.10 Sprawy organizacyjne, korespondencja.  

Przewodniczący rady gminy przedstawił korespondencję, która wpłynęła do rady gminy: 

- pismo z Urzędu Skarbowego w Międzyrzeczu dotyczące poprawnego wypełniania ośw3iadczeń 

majątkowych, 

- Raport z monitoringu wdrażania strategii Rozwoju Społeczno- Gospodarczego Gminy Pszczew  

w latach 2014-2015. 

 

Prowadzący obrady poinformował, że  w związku z wdrażaniem reformy oświaty 23 marca 

odbędzie się kolejna sesja. 

 

Ad.11 Zamkniecie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku przewodniczący rady gminy podziękował wszystkim za przybycie  

i aktywny udział w obradach po czym zamknął XXVIII sesję rady gminy. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

M. Wojtucka  

 

 


